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Protokół nr  45/17 
 

posiedzenia Komisji Gospodarczo-Finansowej 

z dnia 23 listopada 2017r. 

miejsce obrad- sala posiedzeń Urzędu GiM w Węglińcu 
 
 
 

O godz. 10.37 Przewodniczący Komisji radny Zbigniew Zawadzki otworzył 

posiedzenie. Powitał  wszystkich zebranych. W oparciu o listę obecności (zał. nr 1) 

poinformował, że posiedzenie jest prawomocne, ponieważ  obecny jest stuprocentowy skład 

komisji, w liczbie 5 członków.  

Lista osób zaproszonych i uczestniczących w posiedzeniu stanowi zał. nr 2.  

 

Następnie przypomniał  porządek posiedzenia zawarty w zaproszeniu na komisję (zał. nr 3).  

Uwag nie wniesiono i przedstawiony porządek został przyjęty jednogłośnie, 5 głosami „za”. 

 

Na prośbę Przewodniczącego Rady Miejskiej posiedzenie rozpoczęto od punktu SPRAWY 

RÓŻNE i omówienia pism OSP Węgliniec (zał. od nr 4 do nr 7), z uwagi na przybycie na 

posiedzenie Komisji GF Prezesa OSP Węgliniec Pana Łukasza Pańków. Przedstawił on 

sytuację finansową prowadzonej przez siebie jednostki. Mówił m.in. o wydatkach na paliwo, 

gdzie w tym roku wydali już 10.500,00 zł, głównie z powodu ostatnich wichur, zakupie 

nowego i naprawach starego sprzętu, przyjęciu 7 nowych członków, co zwiększyło wydatki 

na badania wstępne i ubiór, a także remoncie szatni. Nadmienił, że nowy sprzęt w postaci 

kamery termowizyjnej i przyczepki udało się kupić dzięki dofinansowaniu PGE, natomiast 

zakup akcesoriów do kamery i transport przyczepki pokrywało już OSP we własnym zakresie, 

co spowodowało dodatkowe koszty nie ujęte w preliminarzu na bieżący rok. Brak środków na 

bieżące działanie jednostki wynika również z nieplanowanego zakupu umundurowania, które 

miało być zakupione z pieniędzy od sponsorów, jednak jeden z nich się wycofał i brakującą 

kwotę OSP pokryło z funduszy przeznaczonych na utrzymanie budynku. Przekroczenie kwoty 

na badania wstępne i okresowe wynikło z większych jednostkowych kosztów badania niż 

zaplanowano (szacowano, że jedno badanie będzie kosztowało 120 zł, natomiast rzeczywisty 

koszt to 160 zł). Na koniec mówił o potrzebie zamontowania systemu alarmowego i 

monitoringu, z uwagi na ostatnie włamania do budynków straży w Czerwonej Wodzie i 

Jagodzinie.  

Burmistrz odnosząc się do wypowiedzi Pana Łukasza Pańków poinformował, że wypłata 

dodatkowych środków (zwiększenie dofinansowania) nie jest problemem i wnioski 

wszystkich OSP są z reguły rozpatrywane pozytywnie. Problemem jest sposób i czas, w jakim 

OSP Węgliniec złożyło swoje wnioski. Po pierwsze, wydatki nastąpiły w odległym czasie, tj. 

w  I kwartale roku, więc powinny być już dawno zgłoszone do Urzędu i rozliczone. Po drugie, 

OSP Węgliniec nie konsultuje z Urzędem większych i pozaplanowych wydatków, tylko 

stawia przed faktem dokonanym, w przeciwieństwie do pozostałych OSP z terenu gminy. 

Następie Przewodniczący Komisji odczytał pismo Prezesa Zarządu OMG ZOSP PR (zał. nr 

8). W tej sprawie głos zabrał Dyrektor ZUK Pan Krzysztof Polewski, który przedstawił jak 

wygląda sytuacja z administrowaniem budynków OSP i ich ogrzewaniem. Po zakończeniu 

dyskusji Komisja przystąpiła do głosowania. Pozytywnie zaopiniowała w/w pismo w sprawie 

zmiany wniosku, który dotyczy opiniowania zwiększenia środków finansowych 

zaplanowanych w budżecie na dany rok dla poszczególnych jednostek OSP naszej gminy, o 
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wyłączenie z opiniowania przez Zarząd zakupu dodatkowego paliwa oraz napraw sprzętu 

strażackiego. Jednocześnie postanawiając, aby sprawę ogrzewania budynków, pozostawić bez 

zmian. 

Wynik głosowania: 5 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Następnie przystąpiono do realizacji punktu OPINIOWANIE PROJEKTÓW UCHWAŁ, które 

rozpatrzono w następującej kolejności: 

1. w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków na rok 2018 (zał. nr 9) 

Burmistrz poinformował, że ustawa regulująca powstanie instytucji „Wody Polskie”, która 

będzie tzw. Regulatorem, czyli będzie ustalała stawki za wodę i ścieki, została już 

zatwierdzona przez Sejm oraz Senat i  przedłożona Prezydentowi. Po wejściu ustawy w życie 

Dyrektor ZUK będzie zobowiązany złożyć do zatwierdzenia wniosek do „Wód Polskich” 

określający stawki za wodę i ścieki na okres trzech lat. Omówiono, jak będzie wyglądała 

sytuacja po wejściu ustawy w życie. Omówiono również sprawy związane z amortyzacją, oraz  

dopłat do wody i ścieków ponoszonych przez Gminę. 

Wynik głosowania: 5 głosami „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” pozytywnie 

zaopiniowano niniejszy projekt. 

2. w sprawie zmian w budżecie, z uwzględnieniem poprawek (zał. nr 10) 

Głos zabrała Pani Skarbnik Jolanta Zawisza, która. omówiła kolejno każdą ze zmian 

zawartych w niniejszym projekcie. Prezentowane informacje zawierały dane dotyczące zmian 

planu dochodów i wydatków. Uwzględniały one m.in. kwoty dofinansowania dla OSP 

Węgliniec. Nadmieniła, że zmiany w dochodach generują nadwyżkę w wysokości 458.899,00 

zł co pozwoli na zmniejszenie deficytu gminy. Pani Skarbnik wniosła o dokonanie korekty w 

kilku punktach, ze względu na ujęcie w projekcie uchwały kilku wniosków, które wpłynęły w 

ostatniej chwili.  

(ok. godz. 13:00 salę posiedzeń opuściła radna Elżbieta Grabowska) 

Dodatkowe informacje przedstawił Burmistrz. Dotyczyły one wzrostu stawek w podatku 

leśnym, rolnym i od nieruchomości. Wyjaśnił, że wynikają one ze wzrostu minimalnych 

stawek ustalanych przez Ministerstwo.   

Wynik głosowania: 4 głosami „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” pozytywnie 

zaopiniowano niniejszy projekt. 

(nieobecna radna Elżbieta Grabowska) 

3. w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych na obszarze 

Gminy i Miasta Węgliniec (zał. nr 11) 

Wynik głosowania: 4 głosami „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” pozytywnie 

zaopiniowano niniejszy projekt. 

(nieobecna radna Elżbieta Grabowska) 

Po zaopiniowaniu tego projektu uchwały o godzinie 13:25 Przewodniczący Komisji GF Pan 

Zbigniew Zawadzki zarządził  przerwę.  

(salę posiedzeń opuścił radny Mariusz Mól) 

Po wznowieniu posiedzenia o godzinie 13:40 powrócono do punktu OPINIOWANIE 

PROJEKTÓW UCHWAŁ. 
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4. w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na obszarze Gminy 

i Miasta Węgliniec (zał. nr 12) 

Wynik głosowania: 3 głosami „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” pozytywnie 

zaopiniowano niniejszy projekt. 

(nieobecni radni Elżbieta Grabowska i Mariusz Mól) 

5. w sprawie określenia wzorów formularzy dla podatku od nieruchomości, rolnego 

i leśnego (zał. nr 13) 

Sekretarz Gminy Pan Marcin Papla wyjaśnił, że zmiany formularzy wynikają ze zmian ustaw, 

co generuje poprawki w podstawie prawnej widniejącej na formularzach. 

Wynik głosowania: 3 głosami „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” pozytywnie 

zaopiniowano niniejszy projekt. 

(nieobecni radni Elżbieta Grabowska i Mariusz Mól) 

6. w sprawie ustalenia opłat targowych na obszarze Gminy i Miasta Węgliniec  

(zał. nr 14) 

Po dyskusji radni ustalili, że stawki opłat targowych pozostaną bez zmian. 

Wynik głosowania: 3 głosami „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” pozytywnie 

zaopiniowano niniejszy projekt. 

(nieobecni radni Elżbieta Grabowska i Mariusz Mól) 

7. w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia 

podatku rolnego na obszarze Gminy i Miasta Węgliniec (zał. nr 15) 

Radni ustalili, że chcą utrzymania cen skupu żyta na dotychczasowym poziomie. W związku 

z tym Przewodniczący Komisji zapytał się kto jest za negatywnym zaopiniowaniem projektu 

uchwały w sprawie obniżenia ceny. 

Wynik głosowania: 3 głosami „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” negatywnie 

zaopiniowano niniejszy projekt. 

(nieobecni radni Elżbieta Grabowska i Mariusz Mól) 

8. w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży drewna, 

przyjmowaną jako podstawa obliczenia podatku leśnego na obszarze Gminy 

i Miasta Węgliniec (zał. nr 16) 

Taką samą decyzję radni podjęli w sprawie w/w projektu uchwały, tzn. pozostawienia cen na 

dotychczasowym poziomie i negatywnym zaopiniowaniu projektu. 

Wynik głosowania: 3 głosami „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” negatywnie 

zaopiniowano niniejszy projekt. 

(nieobecni radni Elżbieta Grabowska i Mariusz Mól) 

9. w sprawie zmiany uchwały nr 407/XIX/12 Rady Miejskiej Węglińca z dnia 

20 listopada 2012r. w sprawie ustalenia minimalnych stawek czynszu za wynajem, 

dzierżawę lokali użytkowych, nieruchomości gruntowych i lokali w obiektach 

zarządzanych przez gminne jednostki organizacyjne, Komisja nie zajęła 

stanowiska ze względu na równą ilość głosów (zał. nr 17) 

Sekretarz Gminy opisał pokrótce na czym polegają zmiany w projekcie uchwały. W związku 

z tym radni zawnioskowali o zaproszenie na sesje w dniu 28.11.2017 r. Dyrektora ZUK Pana 

Krzysztofa Polewskiego i Dyrektora MGOK Pana Bogdana Walczaka, w celu wyjaśnienia 
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przyczyny wzrostu stawek najmu pomieszczeń gospodarczych/lokali. Przewodniczący 

Komisji zawnioskował również o rozwinięcie uzasadnienia w w/w projekcie uchwały. 

Wynik głosowania: 1 głos „za”, 1 „przeciw”, 1 „wstrzymujący”. Komisja nie zajęła 

stanowiska ze względu na równą ilość głosów. 

(nieobecni radni Elżbieta Grabowska i Mariusz Mól) 

10. w sprawie zmiany załącznika do uchwały nr 829/XXXV/17 Rady 

Miejskiej Węglińca z dnia 28 września 2017r. w sprawie przyjęcia „Wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Węgliniec w latach 

2017-2027” (zał. nr 18) 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że zmiany w pierwotnej uchwale wynikają z konieczności ujęcia w 

niej aktualnego stanu technicznego zasobu mieszkaniowego, co narzucił Organ Nadzoru 

Wojewody. Ma to zapewnić lepszą ochronę praw lokatorów. Oceny stanu technicznego 

dokonał Dyrektor ZUK. 

Wynik głosowania: 3 głosami „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” pozytywnie 

zaopiniowano niniejszy projekt. 

(nieobecni radni Elżbieta Grabowska i Mariusz Mól) 

Po zaopiniowaniu projektów uchwał powrócono do punktu SPRAWY RÓŻNE.  W pierwszej 

kolejności omówiono wniosek (zał. nr 19), w sprawie zmiany przeznaczenia rezerwy celowej 

oświatowej na odprawy emerytalne nauczycieli- w wysokości 19.414,00 zł- zmiana na 

wypłatę nieplanowanej odprawy emerytalnej pracownika obsługi- 12.427,00 zł oraz 

nieplanowanej nagrody jubileuszowej nauczyciela- 6.987,00 zł Przedszkola Miejskiego w 

Węglińcu (rozdział 80104) Radni jednogłośnie 3 głosami „za” pozytywnie zaopiniowali 

niniejszy wniosek. 

(nieobecni radni Elżbieta Grabowska i Mariusz Mól) 

Następnie wrócono do pism OSP Węgliniec oraz Zarządu OMG ZOSP RP w Węglińcu, 

omawianych na początku posiedzenia Komisji. Radni zawnioskowali o przyznanie 

dodatkowych środków finansowych na bieżącą działalność dla OSP Węgliniec w wysokości 

8.500,00 zł. Dodatkowo  pozytywnie rozpatrzyli wniosek o montaż systemu alarmowego w 

OSP Węgliniec, ale uwzględniając również montaż takiego systemu w OSP Stary Węgliniec.  

Wynik głosowania: 3 głosy „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

(nieobecni radni Elżbieta Grabowska i Mariusz Mól) 

Wyniki głosowana za poszczególnymi wydatkami prezentowały się następująco: 

• paliwo i płyny eksploatacyjne - 3 głosy „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” za 

przyznaniem 4.000,00 zł, 

• naprawa sprzętu - 3 głosy „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” za przyznaniem 

1.500,00 zł, 

• zakup umundurowania i wyposażenia osobistego - 3 głosy „za”, 0 „przeciw”, 0 

„wstrzymujących” za przyznaniem 2.000,00 zł, 

• zakup sprzętu - 1 głos „za”, 2 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” za przyznaniem 

1.000,00 zł, (Komisja nie przyznała żadnych środków na ten cel) 

• badania wstępne i okresowe strażaków - 3 głosy „za”, 0 „przeciw”, 0 

„wstrzymujących” za przyznaniem 1.000,00 zł, 
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• uzupełnienie wyposażenia szatni - 0 głosów „za”, 3 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” za 

przyznaniem 1.000,00 zł (Komisja nie przyznała żadnych środków na ten cel). 

 

Ponieważ porządek posiedzenia został wyczerpany Przewodniczący Komisji 

Gospodarczo-Finansowej, o godz. 15.10, zamknął obrady.   

 

 

 
Przewodniczący  

Komisji Gospodarczo – Finansowej 

     (-) Zbigniew Zawadzki  
 

 

 

 

 

 

Protokołowała: 

Alicja Biardzka-BRM 

 

Węgliniec, dn. 04 grudnia 2017r. 


